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Източник: БНР 

 

Заглавие: Напрежение заради инсталация за рециклиране на гуми 

 

Линк: https://bnr.bg/plovdiv/post/101933638/instalacia 

 

 
 

Текст: Няма да има завод за горене на гуми в Пловдив, нито горене на гуми. Това 

заяви в предаването "Ден след ден" на Радио Пловдив инвеститорът Стефан 

Терзиев, собственик на компанията, която ще внедри в Пловдив инсталация за 

рециклиране на отпадъчни автомобилни гуми, чрез иновативна безотпадна 

пиролизна технология 2-ро поколение за получаване на екологично чисто 

пиролизно масло, карбон, газ и стоманена тел.  

 

Според бизнесмена инсталацията, която ще се внедрява, оползотворява 

отпадъците в нови, иновативни, чисти продукти с безопасни технологии, 

незамърсявайки въздуха, почвите и човешкото здраве. Той беше категоричен, че 

няма да се прави завод за горене на гуми, а за рециклирането им и допълни, че 

това е единственият възможен начин за оползотворяване на стари гуми. 

 

https://bnr.bg/plovdiv/post/101933638/instalacia


Терзиев посочи, че фирмата му е работила с РИОСВ година и половина, за да 

докаже, че инсталацията, която ще се изгражда е екологична. Той припомни, че 

от 2020 година има европейска директива, която казва, че всички автомобилни 

гуми, каучук, пластмасови изделия и отпадъци, могат да се рециклират 

единствено в безотпадни иновативни технологии.  

 

"Имаме разрешение от РИОСВ, след като работихме година и половина с 

екоинспекцита. Там има много добри специалисти, имаме положителен доклад 

и разрешение, имаме одобрение от община Пловдив, РЗИ и Басейнова 

дирекция. Това не става априори, докладът ни, който нашата общественост 

може да го прочете, е от 300 страници и там обективно и точно всичко е 

показано", подчерта Терзиев. И обясни, че инсталацията ще има собствена 

мониторингова система, която ще може да се следи онлайн 24/7 от всеки. По 

думите му подобни инсталации в Европейския съюз има само десетина.  

 

Според инвеститора инсталацията ще се изгради в промишлената зона на 

"Южен" на Кукленско шосе 15. Тя ще бъде с размерите на бензиностанция, ще 

бъде напълно автоматизирана и няма да замърсява и на 1% околната среда. За 

да бъде пусната в експлоатация след всички разрешителни и сертификати от 

българските институции, инвеститорът трябва да получи сертификат и от Брюксел 

за 100 000 евро.  

 

Общинският съветник от Демократична България Добромира Костова, която е 

председател на Зелено движение в Пловдив, изрази притеснението си от 

изграждането на инсталацията за рециклиране на гуми в "Южен". В "Ден след 

ден" тя заяви, че въздухът на града е застрашен от емисиите, които се очаква да 

се появят във въздуха на града. 

 

"Не знаем какво ще се случи и от отпадъците от тази дейност, тъй като 

информацията, която сме прегледали, в доклада за обследване не намерихме 

достатъчно информация какви са очакваните им количества. Всичките ни 

притеснения се базират на този доклад. В него липсва много съществена 

информация, която може да даде информация, какво ще е отражението върху 

подпочвените води и почвите. Много са ни възраженията", подчерта Костова.  

 

Тя припомни, че първоначално насроченото обществено обсъждане е трябвало 

да се проведе на 29 декември, вероятно, за да мине незабелязано. Според нея 

позволение за изграждане на инсталацията не е дадено от институциите, защото 

тепърва трябва да се проведе обществено обсъждане, както и много процедури. 

По думите ѝ разрешителни няма, а имало и несъответствия с процедурата, 

свързани с Басейнова дирекция, които в момента се проучват.  

 

"Ние като граждани и общински съветници подготвяме позиция с нашто мнение 

в Общинския съвет по темата. И други групи в ОбС се готвят. Тепърва ще 

проверим доколко не е правена такава инсталация. Но след като такова нещо 

се случва, защо да го правим първо във втория най-голям град в България? Ако е 

нещо експериментално, нека се направи на място, което не е до втория най-

голям град в държавата и да не е близко до населено място", предложи Костова. 

 

Източник: Стандарт 

 

Заглавие: Зелена инициатива на Yettel и Бизнес парк София събра над 400 кг 

електронни отпадъци 



 

Грижата за околната среда и темата за рециклирането са заложени в 

стратегията за устойчиво развитие на телекома 

 

Линк: https://www.standartnews.com/balgariya-obshtestvo/zelena-iniciativa-na-

yettel-i-biznes-park-sofiya-sabra-nad-400-kg-elektronni-otpadaci-548168.html 

 

 
 

Текст: Инициативата на Yettel и Бизнес парк София за събиране на електронни 

отпадъци събра общо 403 килограма устройства. В кампанията се включиха 

служители на различни компании в Бизнес парк София и жители на столичния 

квартал „Младост“. Целта на кампанията, започнала като вътрешна инициатива 

на служителите на Yettel от централния офис, е да повиши осведомеността по 

темата за правилното събиране на електронния отпадък и да ангажира с каузата 

възможно най-много хора. Впечатляващото количество излязла от употреба 

техника бе събрано само в рамките на близо месец в края на миналата година. 

Споделящите зелените идеи участници предадоха за рециклиране дребни 

електроуреди като смартфони, таблети, лаптопи, смарт аксесоари, 

клавиатури, мишки, кабели, батерии и дори детски играчки с електронни 

механизми. 

 

Специалната инсталация за събиране на стари електронни устройства беше 

разположена на различни места в Бизнес парка с призив всеки, който има нужда 

да се освободи от неизползваема техника, да я поставя в контейнерите. Освен че 

предотвратява попадането на електронни отпадъци в природата, кампанията 

насърчава и устойчивия начин на живот и рециклирането. Резултатите от тази 

инициатива са добрият пример, който показва, че компании от различни 

индустрии като Бизнес парк София, Yettel, Pernod Ricard и Kyndryl могат да се 

обединят с местната общност и заедно да подобрят общата среда. 

 

„Темата за електронните отпадъци и това как да предотвратим попадането им 

на сметищата е ключова за Yettel. Това, което научихме от последните години 

работа по този проблем е, че все повече хора знаят, че електрониката не трябва 

да се изхвърля заедно с общия отпадък. Пред всички тях обаче стои 

предизвикателството да намерят място, в което старата им техника да завърши 

полезния си живот. С тази инициатива успяхме да дадем лесно и достъпно 

решение именно на това предизвикателство за всички компании от Бизнес 

парка, както и за хората, живеещи в квартал Младост. Видяхме, че хората 

наистина се вълнуват от темата, но въпрос, който често сами си задават, е и 

какво точно е и какво не е електронен отпадък – ясен знак, че усилията ни в тази 

посока трябва да продължат“, коментира Маргита Колчева, старши съветник 

„Устойчиво развитие“ в Yettel. 

 

„Приятно ни изненада големият интерес от компаниите. Те предадоха стара 

техника, която до този момент беше складирана в офисите без ясна идея как да 

се освободят от нея по безвреден за природата начин“, каза Екатерина Радева, 

ръководител на отдел "Специални проекти и ESG инициативи" в Бизнес парк 

София. 

 

https://www.standartnews.com/balgariya-obshtestvo/zelena-iniciativa-na-yettel-i-biznes-park-sofiya-sabra-nad-400-kg-elektronni-otpadaci-548168.html
https://www.standartnews.com/balgariya-obshtestvo/zelena-iniciativa-na-yettel-i-biznes-park-sofiya-sabra-nad-400-kg-elektronni-otpadaci-548168.html


Активацията е част от последователните усилия на Yettel да стимулира 

отговорното отношение на обществото към природата поради необходимостта 

от рециклиране на технологичните устройства, които се разграждат с години при 

попадане в природата. При неправилно управление, електронният отпадък крие 

рискове за човешкото здраве, защото може да отдели токсични вещества в 

почвата, водата и въздуха. В същото време при рециклиране част от металните 

елементи могат да се вложат в нови продукти и така да се използват отново, без 

да вредят на природата. От компанията напомнят тревожната статистика, че 

електронните отпадъци са най-бързо растящите видове отпадъци в света и над 

80% от тях не се рециклират. 

 

Телекомът вече предприе редица стъпки в тази посока, като например да 

предоставя безплатно три години гаранция за всеки смартфон с цел удължаване 

на техния живот.   

 

Източник: Haskovo.info 

 

Заглавие: До 10 000 лв. глоба за търговските обекти, които изхвърлят отпадъци в 

цветните контейнери 

 

Линк: https://haskovo.info/207474/%D0%B4%D0%BE-10-000-%D0%BB%D0%B2-

%D0%B3%D0%BB%D0%BE%D0%B1%D0%B0-%D0%B7%D0%B0-

%D1%82%D1%8A%D1%80%D0%B3%D0%BE%D0%B2%D1%81%D0%BA%D0%B8%D1%82%

D0%B5-%D0%BE%D0%B1%D0%B5%D0%BA%D1%82%D0%B8-%D0%BA%D0%BE/ 

 

 
 

Текст: Община Димитровград предприема проверки и връчване на предписания 

на търговските обекти за изпълнение разпоредбите на Закона и Наредбата за 

управление на отпадъците. 

 

От търговските обекти ще се изискват представяне на договор или писмено 

споразумение с лица, на които да предава разделно събраните отпадъци от 

опаковки. Те следва да се съхраняват на територията на съответния обект до 

предаването им за тяхното оползотворяване или рециклиране. 

 

Това на практика означава, че се преустановява предоставената до момента 

компромисна възможност търговските обекти да се възползват от изградената от 

община Димитровград система с цветни съдове за разделно събиране на 

отпадъците от опаковки, които по закон дори и към настоящия момент са 

предназначени за домакинствата, а не за търговски и производствени обекти, 

посочват от кметството. 

 

Със заповед на кмета е назначена комисия, която следва да завърши проверките 

и връчи предписанията на търговските обекти да създадат вътрешна организация 

за осигуряване разделното събиране на отпадъците от опаковки и отпадъчните 

материали от хартия, картон, пластмаси, метали и стъкло, които да се 

съхраняват на територията на обекта до предаването им на лица, притежаващи 

съответното разрешение. 

 

https://haskovo.info/207474/%D0%B4%D0%BE-10-000-%D0%BB%D0%B2-%D0%B3%D0%BB%D0%BE%D0%B1%D0%B0-%D0%B7%D0%B0-%D1%82%D1%8A%D1%80%D0%B3%D0%BE%D0%B2%D1%81%D0%BA%D0%B8%D1%82%D0%B5-%D0%BE%D0%B1%D0%B5%D0%BA%D1%82%D0%B8-%D0%BA%D0%BE/
https://haskovo.info/207474/%D0%B4%D0%BE-10-000-%D0%BB%D0%B2-%D0%B3%D0%BB%D0%BE%D0%B1%D0%B0-%D0%B7%D0%B0-%D1%82%D1%8A%D1%80%D0%B3%D0%BE%D0%B2%D1%81%D0%BA%D0%B8%D1%82%D0%B5-%D0%BE%D0%B1%D0%B5%D0%BA%D1%82%D0%B8-%D0%BA%D0%BE/
https://haskovo.info/207474/%D0%B4%D0%BE-10-000-%D0%BB%D0%B2-%D0%B3%D0%BB%D0%BE%D0%B1%D0%B0-%D0%B7%D0%B0-%D1%82%D1%8A%D1%80%D0%B3%D0%BE%D0%B2%D1%81%D0%BA%D0%B8%D1%82%D0%B5-%D0%BE%D0%B1%D0%B5%D0%BA%D1%82%D0%B8-%D0%BA%D0%BE/
https://haskovo.info/207474/%D0%B4%D0%BE-10-000-%D0%BB%D0%B2-%D0%B3%D0%BB%D0%BE%D0%B1%D0%B0-%D0%B7%D0%B0-%D1%82%D1%8A%D1%80%D0%B3%D0%BE%D0%B2%D1%81%D0%BA%D0%B8%D1%82%D0%B5-%D0%BE%D0%B1%D0%B5%D0%BA%D1%82%D0%B8-%D0%BA%D0%BE/


В процес е също и доставка и монтаж на камери за видеонаблюдение на 

основните конфликтни точки на територията на града, в които се констатира 

нерегламентирано струпване на отпадъци от опаковки от търговски обекти около 

точки за разделно събиране на отпадъци от опаковки от домакинствата. 

 

При неизпълнение на изискванията на търговските обекти ще бъде налагана 

санкция от 3000 до 10 000 лв., предупреждават от общината. 

 


